
Beretning fra Udvalget for Traditionel Kørekultur for året 2024. 

Workshop 

Udvalget holdt en workshop i Jylland i foråret 2024, hvor der var en god tilslutning. Der blev 
holdt et lignende arrangement i 2023 på Sjælland. 

Der var fin tilslutning begge steder. Der blev gennemgået forskellige ekvipager og drøftet 
meget forskelligt lige fra heste til vogne og seletøj. Deltagerne blev inddelt i små grupper, hvor 
de skulle se nærmere på forskellige detaljer og sikkerhed. 

Underviser var Ivan Bak og Anders Horsbøl. Tak til dem og deltagerne for et godt arrangement. 

 

Studietur. 

I september var 19 personer på studietur til Tyskland. Vi så to private samlinger at hestevogne. 
En ene samling var meget stor og normalt ikke åben for offentligheden. Ejer kaldte sin samling 
”mobilitet igennem tiderne”. Der var både hestevogne, biler og masser af flot tilbehør.  

I den anden private samling blev vi også meget vel modtaget med et stort kaffebord efter 
deres tradition. De havde lavet det gamle kulturhus i byen om til vognport efter murens fald. 

Værterne havde en vognmandsforretning med heste og var desuden sadelmager og smed. 

Begge steder kunne vi have brugt meget mere tid og tak til dem for deres store gæstfrihed. 

Vi var også på besøg på tre statsstutterier. I Celle fik vi en meget fin rundvisning af stedes 
sadelmager. Meget spændende, at hører om stedets historie og ikke mindst besøg i deres 
sadelkammer.  

Der var også besøg på Folkevogns fabrikken indlagt og et par andre besøg på slotte og 
samlinger. 

Turen sluttede med opvisning i Reidinfin . 

Tak til Ivan Bak og Mette Nielsen for tilrettelæggelse af en spænde 5 dages tur. 

 

Dommeruddannelse. 

I marts måned havde vi en studiedag hos Henri Hage. Der var ca. 15 deltager som gerne ville 
være dommere eller hjælper på stævner i Traditionel kørsel. 

Vi gennemgik reglerne omkring stævnerne og så en masse flotte ekvipager på billeder som vi 
kunne lære noget af. 



Vi brugte også Henri Hages store flotte samling i undervisningen. Et altid spændende sted at 
besøge. 

Sv. Erik Ravn og ægtefælle kom med deres ekvipage, som vi hver især bedømte og drøftede 
efterfølgende. En meget perfekt ekvipage var vi alle enige om. 

Efterfølgende har flere tilkendegivet, at de ønsker, at stå på vores snart udkommende 
dommerliste. 

Der vil blive fulgt op på dommeruddannelsen i 2025. 

Tak til deltager, Henri Hage, Anders Horsbøl og Sv. Erik Ravn. 

 

Stævner i Traditionel Kørsel  

Der har været afholdt fire stævner i 2024. 

Fyns Køreselskab har afholdt stævne på Brahetrolleborg. 

Østjysk har holdt stævne på Gl. Estrup. 

Vestjysk har holdt stævne på Hjerl Hede. 

Dansk Køreselskab  har holdt stævne på Ledreborg. 

Mange tak til de selskaber og ikke mindst hjælper for fire gode stævner. 

Vi i udvalget forventer, at der bliver fire stævner i 2025 fordelt rundt i Danmark. 

 

Hvad kan vi forvente der sker i udvalget i 2025? 

Opfølgning på dommeruddannelsen  

Opfølgning på reglement i Traditionel Kørsel. 

Temadag i Øst-Danmark. 

Studietur. 

Fire stævner i Traditionel kørsel.  

(Vi kan oplyse, at vi har søgt kr. 5.500,- i Dansk Køreforbund i tilskud til ovenstående 
arrangementer)    

 

 



 

 

Tak til alle 

Jeg vil til slut takke alle der har deltaget i vores arrangementer og i Traditionel Kørsel i løbet af 
året. En stor tak til arrangører, hjælper, sponser og til dem der har stillet terræn og lokaler til 
rådighed. 

Tak til udvalget for et godt samarbejde i årets løb. 

På gensyn i 2025. 

 

Venlig hilsen 

Carsten Brix 

Formand 

Udvalget for Traditionel Kørekultur 

 

   

 


